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Marković zreo za saslušanje o ZIKS-u
Poslanici dva skupštinska odbora zatražili kontrolno saslušanje ministra pravde
O KONTROLNOM saslušanju ministra pravde Duška Markovića razgovaralo se na dva
skupštinska odbora - za ljudska prava i politički sistem.
Članovi Odbora za ljudska prava su se saglasili da od Markovića traže informaciju o situaciji
u zatvorima u Spužu i Bijelom Polju zbog štrajka, a na zahtjev poslanika PzP-a Koče
Pavlovića tražiće i informaciju o postupanju državnih organa u slučaju smrti pritvorenika
Milivoja Terzića.
"U zavisnosti od sadržaja informacije mi ćemo da se dogovorimo o daljim koracima, pa
ćemo nakon toga razgovarati o mogućem organizovanju kontrolnog saslušanja
Markovića", kazao je Pinjatić.
I članovi Odbora za politički sistem razgovaraće o njegovom saslušanju nakon što im on
dostavi informaciju o radu uprave Zavoda za izvršenje krivičnih sankcija (ZIKS) i Komisije za
uslovni otpust, kao i o nadzoru Ministarstva nad ZIKS-om.
Kontrolno saslušanje juče su predložili poslanici Socijalističke narodne partije (SNP)
Snežana Jonica, Aleksandar Damjanović i Neven Gošović.
Jonica je podsjetila da su u javnosti česte informacije o eventualnim kršenjima propisa i
specifičnostima u radu uprave ZIKS-a.
Ona je kazala da dodatni povod za priču o Komisiji predstavlja i činjenica da je Marković
svojevremeno kazao da nije zadovoljan načinom rada tog tijela.
Odbor je raspravljao o Predlogu zakona o unutrašnjim poslovima, ali će se o njemu izjasniti
danas, kako bi Odbor za bezbjednost i odbranu imao vremena da im, kao matičnom odboru,
dostavi mišljenje o tom aktu.       Mi. B. - Mr. Ž.
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O KONTROLNOM saslušanju mi-
nistra pravde Duška Markovića 
razgovaralo se na dva skupštinska 
odbora - za ljudska prava i politič-
ki sistem. 

Članovi Odbora za ljudska pra-
va su se saglasili da od Markovi-
ća traže informaciju o situaciji u 
zatvorima u Spužu i Bijelom Polju 
zbog štrajka, a na zahtjev poslani-
ka PzP-a Koče Pavlovića tražiće i 
informaciju o postupanju držav-
nih organa u slučaju smrti pritvo-
renika Milivoja Terzića.

“U zavisnosti od sadržaja infor-
macije mi ćemo da se dogovori-
mo o daljim koracima, pa ćemo 

nakon toga razgovarati o mogu-
ćem organizovanju kontrolnog 
saslušanja Markovića”, kazao je 
Pinjatić.

I članovi Odbora za politički si-
stem razgovaraće o njegovom sa-
slušanju nakon što im on dosta-
vi informaciju o radu uprave Za-
voda za izvršenje krivičnih sank-
cija (ZIKS) i Komisije za uslovni 
otpust, kao i o nadzoru Ministar-
stva nad ZIKS-om.

Kontrolno saslušanje juče su 
predložili poslanici Socijalističke 
narodne partije (SNP) Snežana Jo-
nica, Aleksandar Damjanović i 
Neven Gošović.

Jonica je podsjetila da su u jav-
nosti česte informacije o eventu-
alnim kršenjima propisa i speci-
fičnostima u radu uprave ZIKS-a. 

Ona je kazala da dodatni povod 
za priču o Komisiji predstavlja i či-
njenica da je Marković svojevre-
meno kazao da nije zadovoljan na-
činom rada tog tijela. 

Odbor je raspravljao o Predlo-
gu zakona o unutrašnjim poslovi-
ma, ali će se o njemu izjasniti da-
nas, kako bi Odbor za bezbjednost i 
odbranu imao vremena da im, kao 
matičnom odboru, dostavi mišlje-
nje o tom aktu.  Mi. B. - Mr. Ž. 

Neustavnom poslanik SNP-a Ve-
lizar Kaluđerović smatra odred-
bu prema kojoj će vojsku i oba-
vještajne službe kontrolisati i 
Vlada i Skupština i Savjet za od-

branu i bezbjednost.  On je pod-
sjetio da u Ustavu piše da Vojsku 
nadzire samo Skupština.

“Ako tako piše, onda nema tog 
zakona koji tu nadležnost mo-

že dati nekom dru-
gom organu, osim 
Skupštini”, smatra 
Kaluđerović. 

Poslanik DPS-a Mi-
odrag Vuković pod-
sjetio ga je da nigdje 
u Ustavu ne piše da 
vojsku i službe nad-
zire “samo” Skupšti-
na. Vladine nadlež-
nosti određene su drugim zako-
nima, koje je usvojio parlament, 
tvrdi Vuković i dodaje da će po-
slanici ostati u okviru Ustava ako 
omoguće Vladi i Savjetu da kon-
troliše Vojsku. 

Načelnik Generalštaba Vojske 

Crne Gore Dragan 
Samardžić objasnio 
je da su zbog uvođe-
nja obavještajnih i 
kontraobavještajnih 
poslova, koji treba 
da budu javni, želje-
li da pojačaju kontro-
lu rada Skupštine. On 
smatra da Vlada mo-
ra nadzirati vojsku i 

službe, jer imenuje njihove čel-
nike. A Savjet za odbranu i be-
zbjednost, kako je viceadmiral 
naveo, tražio je da ima kontrolu. 

Poslanici su ustavnim progla-
sili i predlog zakona o unutraš-
njim poslovima.

Predlogom zakona o reviziji 
sredstava iz fondova Evropske 
unije predviđa se formiranje no-
vog, nezavisnog revizorskog ti-
jela koje bi kontrolisalo potroš-
nju novca iz evropskih fondo-
va. Kaluđerović je podsjetio da 
je Državna revizorska instituci-
ja (DRI) vrhovni državni revizor 
i da njena funkcija ničim ne smi-
je biti ugrožena. 

Pomoćnica ministra finansi-
ja Biljana Šćekić rekla je da no-
vi revizor mora biti nezavistan od 
svih postojećih, ali da neće dero-
girati nadležnosti DRI, jer vrhov-
nom revizoru niko ne brani da i on 
nadzire potrošnju evropskih para.

I pored tvrdnji poslanika Socijalističke narodne partije da je jedan 
član predloga zakona o odbrani u koliziji sa Ustavom Crne Gore, vla-
dajuća većina sa Odbora za ustavna pitanja i zakonodavstvo progla-

sila ga je ustavnim i proslijedila Skupštini na razmatranje. Za najjaču 
opozicionu partiju sporno je što se zakonom Vladi i Savjetu za odbra-
nu i bezbjednost daje kontrolna funkcija nad vojskom jer u Ustavu pi-
še da to pripada Skupštini. Iz vlasti poručuju da u najvišem pravnom 
aktu ne stoji da je to nadležnost “samo” parlamenta.

Socijalistička narodna partija osporila ustavnost Zakona o odbrani

Milica Žarić

Poslanici dva skupštinska odbora zatražili 
kontrolno saslušanje ministra pravde

NOVA: VUKSANOVIĆ NEĆE HAPSITI KRIMINALCE
NOVA srpska demokratija smatra 
da je nezakonitim izborom Božidara 
Vuksanovića za direktora policije, 
šef Demokratske partije socijalista 
(DPS) Milo Đukanović pokazao da se 

sprema za izbore i da će sve kapacitete 
upotrijebiti za još jednu izbornu krađu. 

“Postavljanjem odanog partijskog 
vojnika na čelo policije šalje 
se, krajnje planski, precizna 
poruka domaćoj i međunarodnoj 
javnosti da policija i dalje ostaje 
stub Đukanovićeve diktature i 
da vođu DPS-a ne interesuju 

integracije nego mobilisanje represivnih organa u 
cilju odbrane lika i djela”, rekao je portparol Nove 
Jovan Vučurović i dodao da se u svrhu ispunjenja 
tog cilja ne preza ni od kršenja zakona.

U demokratskim državama neko bi zbog ovakvog 
“pravnog nasilja” snosio odgovornost, a sve akte koje 
je Vuksanović potpisao trebalo bi staviti van snage, 
rekao je Vučurović. No, on ne očekuje da će bilo ko 
zbog “skandaloznog imenovanja” podnijeti ostavku, 
ali ni da će Vuksanović postati demokrata koji će 
hapsiti kriminalce. Vučurović ga smatra ekstremnim 
kadrom, koji je poznat po “drskim napadima na 
opoziciju” i tvrdi da je čak lošije rješenje od njegovog 
prethodnika Veselina Veljovića. M.Ž.

Samardžić i Kaluđerović  
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Poslanici imaju dosta pitanja za njega: Marković  
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Vlada (ne) može da 
kontroliše vojsku

Marković 
“zreo” za 
saslušanje 
o ZIKS-u

PzP spori naučni 
rad Vlahović
Oštre optužbe Pavlovića na račun ministarke nauke
POSLANIK Pokreta za promje-
ne Koča Pavlović optužio je mi-
nistarku nauke Sanju Vlaho-
vić da je falsifikovala naučni rad 
na osnovu koga je stekla zvanje 
doktora nauka. On je, na sjednici 
Skupštine na kojoj se raspravlja-
lo o zakonu o Crnogorskoj akade-
miji nauka i umjetnosti (CANU), 
tvrdi da je od jednog ministarki-
nog kolege dobio mejl u kome se 
tvrdi da je ona falsifikovala rad, i 
to na način što ga nije objavila u 
jednom naučnom časopisu, ka-
ko je tvrdila. 

“Na sajtu tog časopisa se ne mo-
že pronaći tekst ministarke, koji 
je ona iščitala na naučnom sku-
pu na Rodosu”, tvrdi Pavlović. Nje-
ga to ne iznenađuje, jer su ljudi u 
Crnoj Gori često znali da uzimaju 
referentne časopise, pri čemu je 
“heftalica bila dovoljna da se na-
pravi naučni rad”. 

Vlahović je pozvala je Pavlovi-
ća da dođe kod nje i sam se uvje-
ri u neistinitost njegovih navoda, 
jer u 21. vijeku ne postoji nešto što 
se može sakriti. 

“Kako to da jedan rad koji je 
prezentiran na skupu može da 

ne bude objavljen. Naravno, da ne 
može”, istakla je Vlahović i poru-
čila poslaniku da ne skreće priču 
sa zakona na ovakav način, samo 
zato što on nema argumentaciju. 

Nakon rasprave da li je rad fal-
sifikovan ili ne, poslanici su na-
stavili diskusiju o predlogu Za-
kona o CANU, tačnije o članu 31 
kojim se predviđa da se članstvo 
u Akademiji verifikuje na poseb-
noj sjednici Skupštine Akademi-
je. Opozicionarima to smeta za-
to što smatraju da će akademici 
Dukljanske akademije nauka po 
automatizmu ući u CANU. Posla-
nik Socijalističke narodne parti-
je (SNP) Neven Gošović tvrdi sa 
su u prošlosti zabilježeni dva po-
kušaja političara da imenuju čla-
nove akademija nauka, i to u do-
ba predsjednika Ruminije Nikole 
Čauševskog i za vrijeme vladavi-
ne Franja Tuđmana u Hrvatskoj. 
Oba pokušaja su propala, “jer su 
prepoznata kao pokušaj diktatora 
da atakuju na jednu od najvećih 
vrijednosti”. Za vlast ovaj predlog 
zakona uopšte nije problemati-
čan. Poslanici će se o ovom aktu 
izjasniti naknadno.  B.P.

U Ustavu nigdje 
ne piše da vojsku 
i službe nadzire 
“samo” Skupština, 
pojasnio je 
Vuković

Vlahović


